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Aan het lid van Provinciale Staten
F. Buigel, P. Benjamins-van Oudheusden en F. 
Geijtenbeek

Geachte mevrouw Buigel, mevrouw Benjamins-van Oudheusden en heer 
Geijtenbeek,

Hierbij beantwoorden wij uw vragen over Grootschalige batterijopslag en 
ruimte op het stroomnet, zoals door u gesteld in de brief van 7 april 2025.

1. Hoe beoordeelt het college de recente aankondiging van 
TenneT dat er ruimte beschikbaar komt voor grootschalige 
batterijsystemen als oplossing voor netcongestie?

TenneT heeft aangekondigd dat er ruimte op het hoogspanningsnet 
beschikbaar is voor partijen op de wachtlijst. Dit lost de netcongestie niet op, 
maar is een manier om gegeven de beperkte ruimte op het elektriciteitsnet, 
alle hoeken en gaten in het netwerk te benutten. Het college is blij dat 
netbeheerders het elektriciteitsnet beter kunnen benutten door innovatieve 
oplossingen zoals deze, om zo toch meer ontwikkelingen aan te kunnen 
sluiten op hun netwerk. Tegelijkertijd blijven we goed opletten dat de 
betrouwbaarheid van het net niet in gevaar komt. Wij nemen hierbij de vier 
B's (betaalbaar, betrouwbaar, beschikbaar, bestendig) in acht.

2. Is het college van mening dat grootschalige batterijopslag een 
waardevolle bijdrage kan leveren aan de betrouwbaarheid en 
flexibiliteit van het elektriciteitsnet in Groningen? 

Het energiesysteem heeft opslag nodig om het verschil in energievraag en -
aanbod op verschillende momenten te overbruggen. Netbeheerders kunnen 
een inschatting geven over de bijdrage van batterijopslag aan de 
betrouwbaarheid en flexibiliteit van het elektriciteitsnetwerk. TenneT heeft 
aangegeven dat grootschalige batterijsystemen een waardevolle rol kunnen 
vervullen voor hun hoogspanningsnetwerk.
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3. Hoe verhoudt het op 20 december 2023 genomen besluit om 
“voorlopig geen medewerking te verlenen aan 
bestemmingsplanwijzigingen voor grootschalige batterijopslag 
op ongewenste locaties” zich tot deze nieuwe ontwikkeling op 
nationaal niveau?

Het college kondigde in het Statenvoorstel 'Geen zonneparken op 
landbouwgronden boven op RES 1.0' aan voorlopig geen medewerking te 
verlenen aan grootschalige batterijopslag op ongewenste locaties, 
vooruitlopend op de ontwikkeling van beleidskaders. De beleidskaders voor 
gewenste en ongewenste locaties van losstaande batterijopslagssytemen zijn 
uitgewerkt in de concept ontwerp-Omgevingsvisie, zie de beantwoording op 
vraag 4 en 5. Binnen deze beleidskaders is er voldoende ruimte om te 
voorzien in de behoefte van batterijopslagsystemen.

4. Wat verstaat het college onder een 'ongewenste locatie' voor 
grootschalige batterijopslag? Zijn er ook gebieden in de 
provincie waar het college wellicht dergelijke opslag wel als 
passend of gewenst beschouwt?

Het college van GS heeft sinds het besluit in het Statenvoorstel beleid 
ontwikkeld voor wenselijke inpassing van (grootschalige) batterijopslag in 
onze provincie. In de actualisatie van de Omgevingsverordening van 
afgelopen najaar is in de bijlage begripsbepaling voor zonneparken duiding 
gegeven over de ruimte die we bieden aan opslagsystemen bij zonneparken. 
In de concept ontwerp-Omgevingsvisie staan voorwaarden en 
voorkeurslocaties voor losstaande batterijopslag: volgens veiligheids- en 
milieunormen op de XXL-bedrijventerreinen (pagina 141). In het 
buitengebied staan wij losstaande batterijopslagsystemen niet toe. In de 
Omgevingsverordening die volgt formuleren we instructieregels over de 
plaatsingsruimte van losstaande batterijopslagsystemen en kijken we of het 
nodig is om aanvullende veiligheidsnormen op te nemen. Gemeenten kunnen 
eigen beleid ontwikkelen voor batterijopslag binnen de kaders van de 
Omgevingsverordening. Zij zijn over het algemeen bevoegd gezag voor de 
planologische procedures rondom batterijopslag.

5. Is het onderzoek naar grootschalige batterij al afgerond? Zo 
nee, waarom niet? Zo ja, wanneer ontvangen we de nieuwe 
kaders voor grootschalige batterij opslag?

Ja, de nieuwe beleidskaders voor de plaatsingsruimte van grootschalige 
batterijopslag staan in de concept ontwerp-Omgevingsvisie. Dit onderwerp 
staat binnenkort op de agenda in de Statenvergadering. 

6. Heeft het college sinds het nemen van besluit overleg gevoerd 
met TenneT of andere netbeheerders over de inzet van 
batterijen voor netondersteuning in Groningen? Zo ja, wat 
waren de uitkomsten van deze gesprekken?

Onze ambtenaren zijn doorlopend in gesprek met landelijke netbeheerder 
TenneT en regionale netbeheerder Enexis, onder meer over de inzet van 
batterijen voor netondersteuning in Groningen. Het voorgenomen beleid in de 
Omgevingsvisie en -verordening is met hen afgestemd. Beide netbeheerders 
hebben geen doelstelling voor hoeveel batterijsystemen er in onze provincie 
gerealiseerd moeten worden om een betrouwbaar netwerk te garanderen.
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7. Is het college bereid om in het licht van de nieuwe inzichten 
van TenneT en de aanhoudende netcongestie op korte termijn 
beleidskaders te ontwikkelen die meer ruimte bieden voor 
grootschalige batterijopslag op geschikte locaties?

Het college is van mening dat de huidige en voorgenomen kaders in de 
Omgevingsverordening en Omgevingsvisie voldoende ruimte geven aan 
grootschalige batterijopslag op geschikte locaties.

8. Deelt het college de opvatting dat het van belang is om z.s.m. 
actief in te spelen op deze technologische mogelijkheden? Zo 
nee, waarom niet?

Het college vindt het wijs en verstandig om bedachtzaam om te gaan met 
nieuwe technologische mogelijkheden. Groningen is één van de laatste 
regio's in Nederland waar netcongestie voor afname zich manifesteert. Het is 
verstandig te kijken welke oplossingen in andere regio's effectief zijn 
gebleken. 

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Groningen:

Gouke Moes, plaatsvervangend voorzitter

Hans Schrikkema, secretaris
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